
Seja
občinske
skupščine
ZADNJA seja občinske skupščlne je bila
predvsem posvečena razpravi o osnutku
mestnega in občinskega statuta. V uvodu
k razpravi je bilo ugotovljeno, da so osnut-
ki plod nekajmesečnih razprav statutarnih
komisij, ki so se odvijale v najrazličnejših
strokovnih skupinah in družbeno političnih
organizacijah. Gre za enotno urejevanje ljub-
ljanskega prostora, zato je bil sporazumno
z vsemi Jjubljanskimi občinami izdelan
vzorčni osnutek občinskih statutov, kajti
nobena Ijubljanska občina ne bo mogla
sprejeti bistveno drugačnih tekstov razen
nekaterih zadev, ki temeljijo na posebnostih
oboine. Prav tako je bil izdelan tudi osnu-
tek mestnega statuta, pri katerem je bilo

tudi potrebno usklajevalno delo glede na od-
nose, ki so precizirani v občinskih in v
mestnem statutu.

V debati o osnutkih statuta je odbornik
Zdravko Vidrih govoril zlasti o 112. členu
mestnega statuta, za katerega smatra, da
jemlje kovaču klešče iz rok in mu ne pušča
ničesar. V svoji razpravi pravi, da je izkuš-
nja pokazala, da je občinska uprava, kakoir
tudi občinska skupščina v mnogočem uspe-
la pojačati vez med občanom in občinsko
skupščino. Občani so točno vedeli, kje, kako
in kdaj bodo lahko urejali svoje zadeve.
Danes pa obstoja bojazen, da bi s koncen-
tracijo upravnih zadev na enem mestu od-
dvojili občana od oblasti in ustvarili pogoje
za birokratizacijo odnosov med upravo in
občani. Odbornik Vidrih je postavil zlasti
vprašanje, kako naj še obstoja občina kot
temeljna družbeno politična skupnost, če ni-
ma svojih upravnih organov. Ugotovil je,
da so predvsem odprti nekateri problemi
urejanja premoženjskih zadev in da bo na
tem področju občan najbolj prizadet, če se
bodo te zadeve reševale z nekega centra.
Pravi, da je zagovornik stališč, da bi se da-
jalo tudi svetom pri oboinskih skupščinah
več odločujočih pristojnosti, ker bi ti lahko
sprostili skupščino dnevnih vprašanj, v ka-
terih se mnogokrat izgublja in zamuja čas.

Na izvajanje tovariša Vidriha je odgovo-
ril Danilo Sbrizaj in dejal, da občinska
skupščina ne razpravlja o osnutku mestnega
statuta, da bi konkretno spreminjala posa-
mezne člene osnutka, temveč o tem, da bi
prišli do jasnejših stališč, ki jih bodo od-
borniki posredovali na zborih volivcev. V
nadaljevanju pravi, da ima občinski statut
svoje določilo, ki govori o ohranitvi skup-
ščinske uprave. Za združevanje upravnih
služb pa je treba konkretnejših analiz in to
takih, ki bodo pokazale racionalnost in ce-
nenost združevanja. Pri tem bi se morala
cenenost oceniti tudi glede na učinkovitost,
ne pa zgolj na absolutno pocenitev delova-
nja. Glede 36. člena mestnega statuta, ki go
vori o sredstvih mesta, je pripomnil tovariš

Sbrizaj, da ta člen uzakonjuje obstoječe sta-
nje delitve dohodkov med občinami in me-
stom. Mestni dohodki izvirajo iz tržne funkci-
je mesta: od prebivalcev mesta, kakortudiobi-
skovalcev, ki kupujejo v mestu. Vendar so
v mestaem kakor tudi v občinskem statutu
dane možnosti za odstopanje sredstev med
mestom in občinami, če gre za upoštevanie
gospodarske moči posamezne občine in
skupnih potreb.

O 112. členu smatra, da zajema brez va-
riante, ki govori o prenosu vseh pristojnosti
z občine na mesto, da gre le za zadeve
skupnega pomena. Ob tem pove tudi svoje
mnenje, da bi morala biti uprava bližje
občanu, centralizirana uprava na vseh po-
dročjih pa prav gotovo ne bi približevala in-
teresov občanov.

Odbornik Čedo Mokole smatra, da sta-
tuti premalo razmejijo in precizirajo odnose
med občino in mestom. V kolikor bi take
statute sprejeli, bi praktično razrešili občino
v vseh njenih operativnih, upravnih in samo
upravnih funkcijah. V nadaljevanju ugo-
tavlja, da se ne strinja z določili, ki govore
o prenašanju sklada skupnih gospodarskih
rezerv iz občine v mesto. Skupne rezerve
gospodarskih organizacij znašajo v ljubljan-
skih občinah 9 milijard starih dinarjev.
Šiška pa bi v tem skladu participirala s ca.
1.700,000.000 starih dinarjev. Smatra, da bi
bilo potrebno, da ta sredstva še naprej ob-
stojajo v sklopu občinskega gospodarstva,
ki bolj neposredno pozna gospodarsko pro-
blematiko in je dosti bolj živo zainteresira-
no za solidne naložbe.

V nadaljevanjih seje so odborniki tudi
razpravljali o položaju in ustanavljanju
krajevnih skupnosti ter o samoupravljanju
v mestu. Tovariš Rajer je smatral, da bi
moral mestni statut vsebovati tudi določbe
o tem: kaj takrat, če večina zborov voliv-
cev zavrne akte mestne skupščine. Zlasti v
tistih primerih je to vprašljivo, ko se izrazi
zoper določene akte toliko zborov volivcev,
da bi morala mestna skupščina nujno upo-
števati tudi to obliko neposrednega samo-
upravljanja, sicer bi v primeru obratnega
ravnanja morali zbori volivcev postavljati
vprašahje odpoklica svojih odbornikov. V
nadaljevanju pravi tovariš Rajer, da so v
mestnem statutu razmerja med občinskimi
in mestno skupščino preveč sramežljivo in
nejasno urejena.

Odbornik Zdravko Vidrih je ob koncu po-
stavil še vprašanje o posebnih organih —
postajah milice in dejal: da smatra, da je
uprava javne varnosti skupni organ mesta.
Naj imajo postajo milice vse občine tako,
kot je organizirano že sedaj. Smatra, da
pristojnosti organov milice ureja zakon, ki
daje predsedniku skupščine, občinski skup-
ščini in svetu za notranje zadeve nekatere
dolžnosti in pravice v razmerju do postaj
milice. V takem primeru, kot je navedeno
v mestnem statutu, pa bi bile te pristoj-
nosti samo kos papirja.

Prispevki za bolnišnico

V ŠIŠKI smo priča naglemu razvoju tovarne
LEK, ki vedno bolj postaja ena izmed
ključnih tovarn farmacevtskih, kozmetičnih
in kemičnih proizvodov. Kljub temu, da to-
varna LEK stoji pred novimi investicijami,
s katerimi se bo spoprijela letos ter da iz-
dvaja precejšnja sredstva za standard svo-
jih delovnih ljudi, pa niso njeni samouprav-
ni organi pozabili na interese širše družbe-
ne skupno&ti.

Eden takih interesov je tudi zbiranje
sredstev za novo bolnišnico v Ljubljani. To
varna Lek že od leta 1967 izdvaja iz svojih
sredstev po 20 milijonov starih dinarjev
letno, tako, da je do sedaj vložila v ta na-
men že 60 milijonov starih dinarjev. Čeprav
primer tovarne Lek ni osamljen v naši ob-
čini, se vendar nobena druga delovna orga-
nizacija ne more pohvaliti s tolikšnimi in
tako stalnimi prizadevanji za občo korist vse
Ljubljane in širšega ljubljanskega območja.
Smatramo lahko, da bi dela z dograditvijo
bolnišnice hitreje napredovala, če bi povsod
našli vsaj del razumevanja, ki ga posveča
tej ustanovi kolektiv tovarne Lek.



Skupščina občine Ljubljana Šiška po iz-
vedeni javni razpravi na zborih volivcev
in zborih delovnih ljudi, razpravi v družbe-
nopolitičnih in drugih organizacijah ter
splošnemu zboru občine Ljubljana—Ši-
ška po predhodno izvedenem usklajeval-
nem postopku z organi mesta Ljubljane in
drugih Ijubljanskih občin na seji občinskega
zbora delovnih skupnosti dne 1969
sprejema


